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Protokół Nr XX/2020 

z sesji Rady Miejskiej w Pierzchnicy odbytej w dniu 30 listopada 2020r. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 12.30. 

Obrady sesji były nagrywane i utrwalono nagranie z obrad. 

Link do nagrania: https://www.youtube.com/watch?v=aS5EZ0caTwI&list=PL-7Ux-

3EgMtbAtTMybJMlGofsq2eopbtc  

 

Ad. 1.Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pierzchnicy Pani Maria  

           Łopatowska i przewodniczyła obradom. Powitała przybyłych na sesję radnych, 

Burmistrza, Skarbnika Miasta i Gminy i protokolanta. 

 

Ad. 2.Przewodnicząca rady stwierdziła, że na ustawowy skład rady 15 radnych w chwili  

           otwarcia obecnych jest 14 radnych w związku z tym rada jest władna  

do podejmowania uchwał.  

Lista obecności radnych oraz lista obecności zaproszonych stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 3.Przewodnicząca  rady zapytała czy są uwagi, wnioski do przekazanego porządku obrad.  

          Radni nie wnieśli uwag i wniosków do porządku obrad. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji uchwał ostatniej sesji. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny  skupu żyta  do celów  wymiaru podatku 

rolnego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków  

transportowych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki jednostkowej dofinansowania kosztów 

zbiorowego odprowadzania ścieków. 

9. Nowelizacja budżetu gminy na rok 2020. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2020-2035. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla 

Gminy Pierzchnica na lata 2020-2023. 

12. Wolne wnioski. 

 

Ad.4.Przewodnicząca rady stwierdziła, że nie wpłynęły żadne uwagi do protokołu  

         z poprzedniej sesji w związku z tym poddała pod głosowanie zatwierdzenie protokołu  

z poprzedniej sesji. 

Głosowanie przeprowadzono przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych.  

Na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 14 radnych. Za głosowało 14 radnych, przeciw 

nie było, wstrzymujących się nie było. 

https://www.youtube.com/watch?v=aS5EZ0caTwI&list=PL-7Ux-3EgMtbAtTMybJMlGofsq2eopbtc
https://www.youtube.com/watch?v=aS5EZ0caTwI&list=PL-7Ux-3EgMtbAtTMybJMlGofsq2eopbtc
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Imienny wykaz głosowania dotyczący zatwierdzenia protokołu z poprzedniej sesji 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca stwierdziła, że protokół z obrad poprzedniej sesji został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad.5.Przewodnicząca rady poprosiła Burmistrza o przedstawienie sprawozdania z realizacji  

          uchwał poprzedniej sesji. Burmistrz przedstawił sprawozdanie, które stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi odnośnie przedstawionego 

sprawozdania. Radni nie wnosili uwag do sprawozdania. 

 

Ad.6.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny  

         skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego. 

         Poinformowała, że projekt uchwały analizowała komisja budżetowa i po analizie wydała 

opinię pozytywną. Przedstawiła opinię Świętokrzyskiej Izby Rolniczej do projektu uchwały 

wyrażoną pismem ŚIR-K/UG/031/11/20 z dnia 5 listopada 2020r. Poprosiła burmistrza o 

zabranie głosu w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że projektem uchwały proponuje się żeby podatek rolny na 

2021r. był na tym samym poziomie co w bieżącym roku. Mówił, że średnia cena skupu żyta za 

11 kwartałów wg. GUS jest prawie taka sama jak w ubiegłym roku, jest tylko o 9 groszy 

wyższa. Powiedział, że proponuje żeby generalnie wszystkie podatki na 2021r. pozostawić na 

tym samym poziomie co w bieżącym roku. 

 Skarbnik Miasta i Gminy poinformował, że w projekcie wystąpiły błędy i tak w § 2 

powinien być rok 2021, a nie rok 2020 i w § 3 powinien być zapis, że traci moc uchwały Rady 

Miejskiej w Pierzchnicy, a nie rady gminy. 

 Pełne wystąpienia zabierających głos w temacie w nagraniu z obrad sesji. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do 

celów wymiaru podatku rolnego w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 14 radnych  

i  za było 14 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 

do celów wymiaru podatku rolnego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr XX/54/2020 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego została 

podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.7.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie określenia  

         wysokości stawek podatku od środków transportowych. Projekt uchwały analizowała 

komisja budżetowa, która wydała opinię pozytywną. Poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy  o  

informację sprawie projektu uchwały. 

 Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że większość stawek 

pozostaje bez zmian. Mówił, że zachodziły spore różnice między stawkami w postaci zespołu 
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pojazdów z gminami ościennymi oraz podatku od przyczep i naczep posiadających trzy osie i 

więcej.  Omówił szczegółowo, które stawki są obniżane, a które są podwyższane w tej kategorii. 

Powiedział, że były sygnały od właścicieli pojazdów, że przerejestrują pojazdy do gmin 

ościennych gdzie są niższe podatki. Skutki zmian stawek podatku będą takie, że od wszystkich 

pojazdów jakie są zarejestrowane w gminie będzie mniej o około 7 tys. zł po wprowadzeniu 

zmian. Natomiast gdyby pozostawić stawki na dotychczasowym poziomie i pojazdy zostałyby 

przeniesione do gmin ościennych to straty w tym podatku wynosiłyby około 40 tys. zł.  

Pełne treść wystąpienia w tym  w temacie w nagraniu z obrad sesji. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 14 radnych  

i  za było 14 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr XX/55/2020 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.8.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie określenia stawki  

         jednostkowej dofinansowania kosztów zbiorowego odprowadzania ścieków. Projekt 

uchwały analizowała komisja budżetowa, która wydała opinię pozytywną. Poprosiła 

Burmistrza o informację sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że projektem uchwały proponuje się żeby wysokość 

jednostkowej dopłaty była taka sama jak w bieżącym roku czyli 5 zł netto do 1 m3 ścieków. 

Przybliżył również sprawy prognozowanych opłat za odpady komunalne. Przeprowadzone 

zostało postępowanie przetargowe na rok przyszły i cena wzrosła z 740 zł za tonę do 884 zł za 

tonę. Jest to wzrost blisko o 20% i z tego wychodziłoby, że powinno się o około 2 zł podnieść 

stawki opłat dla mieszkańca. W wyniku weryfikacji deklaracji zwiększyła się liczba 

mieszkańców o około 200 osób i po przeliczeniu pozostaje się przy tych samych stawkach. 

Powiedział, że co najmniej do lipca nie będą stawki podwyższane. 

Pełne wystąpienia zabierających głos w temacie w nagraniu z obrad sesji. 

Po dyskusji radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie określenia stawki 

jednostkowej dofinansowania kosztów zbiorowego odprowadzania ścieków w związku z tym 

przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 14 radnych  

i  za było 14 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie określenia stawki 

jednostkowej dofinansowania kosztów zbiorowego odprowadzania ścieków stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  
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Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr XX/56/2020 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie określenia stawki jednostkowej dofinansowania kosztów zbiorowego 

odprowadzania ścieków została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.9. Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie  

          Gminy na rok 2020. Projekt uchwały analizowała komisja budżetowa, która wydała 

opinię pozytywną. Poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy o krótką informację na temat 

wprowadzanych zmian w budżecie. 

Skarbnik Miasta i Gminy Pierzchnica Krzysztof Cieślak poinformował, że zmniejsza 

się plan dochodów o kwotę 660 000,00 zł i o taką samą kwotę zmniejsza się plan wydatków. 

Omówił poszczególne zmiany w planie dochodów określone załącznikiem Nr 1 do projektu 

uchwały i w planie wydatków określone załącznikiem Nr 2 do projektu uchwały. Omówił 

również zmiany w załączniku Nr 3 Limity wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia planowane 

do poniesienia w 2020 roku, w załączniku Nr 4 Zadania inwestycyjne roczne w 2020r. i w 

załączniku Nr 5 Dotacje celowe w 2020 roku.  

Przewodnicząca otworzyła dyskusję nad wprowadzanymi zmianami w budżecie. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 

rok 2020 w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 14 radnych  

i  za było 14 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

na rok 2020 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr XX/57/2020 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2020 została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.10. Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale  

           w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2020-

2035. Projekt uchwały analizowała komisja budżetowa, która wydała opinię pozytywną. 

Otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2020-2035 w związku 

z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 14 radnych  

i  za było 14 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale  

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2020-2035 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr XX/58/2020 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2020-2035 została podjęta jednogłośnie. 
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Ad.11.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie przyjęcia  

           Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Pierzchnica  na lata 2020-2023. 

Poinformowała że z uwagi na obszerność opracowania projektu Gminnego Programu Opieki 

nad Zabytkami dla Gminy Pierzchnica  na lata 2020-2023 program był dostępny na stronie 

Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy Pierzchnica i do wglądu w Urzędzie 

Miasta Gminy Pierzchnica pokój nr 23. Poprosiła Burmistrza o zabranie głosu w sprawie 

projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że program ma kilkaset stron dlatego nie był powielany, bo to 

mocno kosztowne. Był zamieszczony na stronie internetowej i każdy zainteresowany mógł się 

zapoznać z programem. Program został opracowany przez specjalistyczną firmę w oparciu o 

zatwierdzoną ewidencję zabytków i ten program musiał być uzgodniony z Wojewódzkim 

Konserwatorem Zabytków. Taki program musi być uchwalony, bo obowiązek jego uwalenia 

został nałożony ustawą. 

Pełne wystąpienie Burmistrza w sprawie projektu uchwały zostało zarejestrowane w nagraniu 

z obrad sesji. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Opieki nad Zabytkami dla Gminy Pierzchnica na lata 2020-2023 w związku z tym 

przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 14 radnych  

i  za było 14 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Pierzchnica  na lata 2020-2023 stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr XX/59/2020 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy 

Pierzchnica  na lata 2020-2023 została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.12.Wolne wnioski. 

 Radny Jan Stęplowski jak przedstawiają się sprawy z odśnieżaniem dróg gminnych, kto 

wygrał przetarg i do kogo zgłaszać odśnieżanie. 

 Radna Joanna Litwin zapytała czy są jakieś nowe informacje w sprawie projektowanej 

drogi na Lizawach. 

 Radny Michał Stępień zgłosił, że po ostatnich opadach śniegu z deszczem jest sytuacja 

taka, że na drodze Borków – Chmielnik na tak zwanej Straszniowskiej górze zdziwiło go to, że 

od strony Chmielnika do granicy gminy jest sucho, czy polewają jakimiś środkami 

chemicznymi tego nie wie, natomiast najgorszy jest odcinek Straszniowskiej góry. Wnosił żeby 

interweniować w Powiatowym Zarządzie Dróg żeby cały odcinek był dobrze utrzymany. 

 Radny Wiesław Kwaśniewski poinformował, że w gazecie powiatu był artykuł o 

projekcie antywirusowym. Zapytał czy gmina Pierzchnica coś skorzystała z tego projektu. 

Radny zgłosił sprawę zbierania nakrętek od butelek plastikowych, wcześniej robiły to szkoły, 

teraz szkoły zamknięte. W niektórych miejscowościach jest pomysł, że kupują pojemniki 
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specjalne i ustawiają w miejscach publicznych. Nakrętki są zbierane przez ludzi i następnie 

idzie to na jakiś szczytny cel. Zapytał czy nie można by czegoś takiego wprowadzić u nas. 

Zwrócił również uwagę, że w poprzednim roku Burmistrz wystosował apel do mieszkańców o 

płacenie podatków, że mieszkam tutaj to podatki płacę też tutaj. Wnosił żeby w tym roku też 

ponowić taki apel w gazetce, bo jest spora grupa ludzi, która mieszka na terenie gminy, a 

podatki są odprowadzane gdzie indziej. 

 

Odpowiedzi udzielił Burmistrz. 

 Odnośnie odśnieżania poinformował, że wykonuje podmiot, który to robił do tej pory. 

Jest sprawdzony, a wartość usługi nie przekracza progów i w drodze negocjacji jest zawierana 

umowa. 

 Odnośnie drogi  Osiny-Lizawy powiedział, że Ministerstwo Cyfryzacji się odezwało w 

sprawie i ruszyło postępowanie. Odnośnie wytyczenia drogi przez geodetę prosił żeby radna w 

tej sprawie zatelefonowała w następnym dniu. 

 Odnośnie utrzymania drogi powiatowej powiedział, że zgłosi tą sprawę czy jest jakieś 

rozróżnienie, że do jakiegoś momentu jest droga posypywana, a od jakiegoś nie jest 

posypywana, bo dziwne jest to. Mogło to wynikać z tego, że pasem była mgła. 

 W kwestii programu antywirusowego powiat dostał pieniądze i za pośrednictwem 

gminy zostały zaopatrzone placówki, które funkcjonują na terenie gminy jak Dom Opieki 

Rodzinnej Borowieckiego, Dom Seniora i ZOL w Osinach w dodatkowe środki ochrony oraz 

dla Ośrodka Zdrowia w Pierzchnicy i Warsztatów Terapii Zajęciowej w Osinach. Powiedział, 

że takie były wskazania żeby te placówki wesprzeć. Program nie został w całości zrealizowany, 

sukcesywnie co jakiś czas gmina otrzymuje materiały i przekazuje do placówek. 

 Odnośnie zbierania nakrętek była to taka fajna akcja robiona wiele razy. Na dzień 

dzisiejszy trochę jakby straciła swoją zasadność z prostej przyczyny, że te nakrętki były 

zbierane i sprzedawane za jakieś konkretne pieniądze. W tej chwili jest problem ze sprzedażą 

nakrętek i za marne grosze. Powiedział, że ustawienie urządzeń do zbierania więcej by 

kosztowało niż wartość uzbieranych nakrętek. Akcja taka w szkołach może ma element 

edukacyjny, że uczniowie uczą się zbierania odpadów. 

 Odnośnie apelu tu mieszkam tu płacę podatek można taką wkładkę włożyć do gazetki. 

Taki apel jest słuszny bowiem dochód z udziału w podatku PIT wynosi 2,1 mln zł i każda osoba 

jeżeli wskaże, że tu mieszka i tu się chce rozliczać to z automatu część podatku trafia do gminy. 

 Radny Wiesław Kwaśniewski zgłosił, że w rozmowach z mieszkańcami przewija się 

taki temat, że mamy niewłaściwy herb gminy. Parę osób pytało o to ale nie jest zorientowany 

w tym. Podobno, że właściwy herb jaki powinien być to orzeł w koronie. 

 Burmistrz powiedział, że obecny herb został uchwalony uchwałą rady gminy w 1998r. 

prawie dwadzieścia dwa lata temu. Herb był opracowany przez takie Towarzystwo Heraldyczne 

w Warszawie. Wtedy nie było żadnych materiałów źródłowych i jaki herb w ogóle miała 

Pierzchnica. Na bazie analizy dostępnych dokumentów taki herb Towarzystwo Heraldyczne 

zaproponowało i taki został uchwalony. Mówił, że można dyskutować, czy dzisiaj może ktoś 

odkrył jakieś materiały i rozważać zmianę tylko czy naprawdę jest to tak ważne. Na różnych 

spotkaniach słyszy głosy, że nasz herb jest ładny. Ma on swoje symbole, kolory i w jego ocenie 

brak jest podstaw do zmiany. Powiedział, że na dzień dzisiejszy osobiście nie zna żadnych 

dokumentów, które by stwierdzały, że Pierzchnica miała całkiem inny herb. 

 Radny Stanisław Baran wystąpił w sprawie bezdomnego mieszkańca Podstoły czy 

urząd uczyni coś w tej sprawie czy trzeba monitować gdzieś dalej, bo coraz gorzej z tym 

człowiekiem się dzieje.  
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 Burmistrz powiedział, że przekaże ten problem do ośrodka pomocy społecznej. Dodał, 

że trzeba mieć świadomość, że bez jego zgody nie można go gdzieś umieścić, musi się zgodzić 

na to. Dopóki jest nie ubezwłasnowolniony ma prawo decydować o swoim życiu i sposobie 

jakim żyje i mieszka. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad przewodnicząca rady podziękowała wszystkim za 

udział i zamknęła sesję rady miejskiej.  

Sesja zakończyła się o godzinie 1320. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółował: 

S.Kielesiński  

        Przewodnicząca Rady 

        (-) Maria Łopatowska 

 


